

မိဘများအတွက် သတင်းအချက်အလက်

အထူးပညာရေးကို ရနေသော သို့မဟုတ် ရနိုင်သော ကလေးတစ်ဦး၏မိဘအနေဖြင့် သင်သည် မသန်မစွမ်းသူများအတွက်ပညာရေးအက်ဥပဒေ(IDEA) ဟုခေါ်သည့် ပြည်ထောင်စုဥပဒေမှ အာမခံထားသဖြင့် သင်သည် အခွင့်အရေးအချို့ ခံစားပိုင်ခွင့်ရှိပါသည်။ ဤဥပဒေသည် သင့်ကလေးအတွက် ဆုံးဖြတ်ချက်များချမှတ်သည့်အဖွဲ့တွင် သင်သည် တန်းတူရည်တူပါဝင်နိုင်သော အခွင့်အလမ်းနှင့်အခွင့်အရေးကို သေချာပေါက်ရရှိစေသော အစီအစဉ်ကို အကြမ်းမျဉ်းဖော်ပြသည်။

သင့်အခွင့်အရေးတစ်ခုသည် သင့်အမိဘသာစကားဖြင့် ရေးထားသော သင်ရခွင့်ရှိသောလုပ်ငန်းဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ရန်အချက်များ(တရားဝင်အခွင့်အရေးများ) ကို ရနိုင်ခြင်းဖြစ်သည်။ ဤအခွင့်အရေးများ၏မိတ္တူများကို လုပ်ငန်းစဉ်အတွင်း သတ်မှတ်ထားသောအချိန်များတွင် သင့်ထံသို့ ပေးပို့ပေးရမည်။ ကျောင်းတွင် သင်သည် ပိုမိုထိရောက်စွာ ပူးပေါင်းပါဝင်နိုင်ရန် အချက်အလက်များ ရလို့လျှင် ယူတာပြည်နယ် မိဘများစင်တာ 801-272-1051 သို့ ဖုန်းဆက်ပါ။ သို့မဟုတ် ကျွန်ုပ်တို့၏ဝက်ဆိုက် www.utahparentcenter.org တွင် ကြည့်ပါ။

အထူးပညာရေး ဆိုသည်မှာ အဘယ်အရာနည်း

IDEA မှ တိုက်ရိုက်ကူး မှီငြမ်းသည်

‘အထူးပညာရေး’ ဆိုသည်မှာ စာသင်ခန်း၊ ကျန်းမာရေး၊ အိမ်တိုင်ရာရောက်၊ ရုံဆေးခန်းများအပါအဝင်

မသန်မစွမ်းသောကလေး၏အထူးလိုအပ်ချက်များကိုဖြည့်စီးပေးမည့် မိဘအနေဖြင့်ကုန်ကျစရိတ်မရှိပဲ အထူးစီစဉ်ထားသည့်သင်ကြားမှုများဟု အဓိပ္ပယ်ရသည်။

ဤဝေါဟာရတွင် စကားပြောကုသမှုပညာရပ် သို့မဟုတ် ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သော မည်သည့်ဝန်ဆောင်မှုမျိုးမဆိုပါဝင်သည်။

အကယ်၍ အထူးသီးသန့်စီစဉ်ထားသည့်ညွှန်ကြားမှုများပါဝင်လျှင် ဤဝေါဟာရတွင် လုပ်ငန်းခွင်ဆိုင်ရာပညာရပ် ပါဝင်ပြီး မိဘအနေဖြင့်ကုန်ကျစရိတ်မရှိပဲ မသန်မစွမ်းသော ကလေး၏အထူးလိုအပ်ချက်များကိုဖြည့်စီးပေးမည်။

ပတ်သက်သော ဝန်ဆောင်မှုများ သည် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး၊ မသန်စွမ်းသောကလေးအား အထူးပညာရေးမှအကျိုးအမြတ်များရရှိရေးတွင် ပံ့ပိုးပေးသည့် ကလေး၏ကြီးထွားတိုးတက်မှု၊ ပြုပြင်မှုများ ကလေး၏ မသန်စွမ်းမှုအခြေအနေကို ဆောလျင်စွာ သတ်မှတ်ခြင်းနှင့် သုံးသပ်ခြင်းတို့ကိုဆိုလိုသည်။ ယင်းသို့ပံ့ပိုးပေးသော ဝန်ဆောင်မှုများတွင် (စကားပြောနှင့်ရန်ကုသမှု၊ နားမကြားမှု၊ စိတ်ဖက်ဆိုင်ရာ၊ ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှု၊ လုပ်ငန်းခွင်ဆိုင်ရာပြန်လည်ကုသမှု နေခြင်းများ၊ အကြံပေး၊ နှလံထရေးအကြံပေးခြင်းများအပါအဝင်) လုပ်လိုစိတ်ရှိရေး လှုပ်ရှားသွားလာနိုင်ရေး စသည့်ဝန်ဆောင်မှုများပါဝင်သည်။ ဆေးကုသမှုများသည် ရောဂါရှာဖွေရေးနှင့် သုံးသပ်ရေးအတွက်သာဖြစ်ရမည်။

စပ်ကူးမတ်ကူးအရွယ်

အသက် ၁၄နှစ် ကို နောက်ဆုံးထားပြီး အဖွဲ့သည် စပ်ကူးမတ်ကူးဝန်ဆောင်မှုလိုအပ်ချက်များဖြင့် ကျောင်းသူကျောင်းသား အားကူညီရန်၊ ကျောင်းတွင်းလှုပ်ရှားမှုမှတစ်ဆင့် ကျောင်းလွန် လှုပ်ရှားမှုသို့ ကူးပြောင်းနိုင်ရန် အတွက် ဖြစ်သည်။ စပ်ကူးမတ်ကူးဝန်ဆောင်မှုများ ကိုအသက် ၁၆နှစ် ပြည့်သည်နှင့် စတင်ပေးနေရမည်။

ဆီလျော်ရာသို့ရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားခြင်း

အိုင်အီးပီအစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်အရ (မိဘများအပါဝင်) အဖွဲ့သည် ကလေးအား ဆီလျော်ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားရေးတွင် ဆုံးဖြတ်ရမည်။ အဖွဲ့မှ စဉ်းစားရမည်မှာ - ဤသို့သော ဝန်ဆောင်မှုမျိုး ဘယ်နေရာ မှာ ရနိုင်သနည်း။ ကျောင်းသူကျောင်းသားများ ထိန်းချုပ်မှုအနည်းဆုံးနေရာပတ်ဝန်းကျင် (LRE) တွင် ဝန်ဆောင်ပေးရမည်။

တနှစ်တာ ပြန်လည်သုံးသပ်ချက်

အဖွဲ့ (မိဘအပါအဝင်) သည် အနည်းဆုံး တစ်နှစ်တစ်ခါ ကလေး ၏စုစုပေါင်းအစီအစဉ်ကို ခြုံငုံသုံးသပ်ရန်နှင့် အိုင်အီးပီကို နောက်ဆုံးအခြေအနေသို့မှတ်တမ်းတင်ရန်။ ကလေးသည် အထူးပညာရေးခံစားခွင့် မရှိတော့ဟု ဆုံးဖြတ်ခဲ့လျှင် ကလေးသည် အိုင်အီးပီ အစဉ်အဆက်ကို ဆက်လက်ပါဝင်ခြင်းမပြုတော့ပဲ အစီအစဉ်မှ ထွက်ရမည်။



တရားဥပဒေနှင့်အညီစီရင်ခြင်းခံစားပိုင်ခွင့်

ဖြစ်စဉ်တလျှောက်လုံးတွင်သင်သည် အဖွဲ့နှင့် သဘောမတူနိုင်သည့် အခွင့်အရေးရှိသည်။ အကယ်၍များယင်းသို့ဖြစ်ခဲ့လျှင်ညှိနှိုင်းရေးအပါအဝင် ဥပဒေတွင်ပြဌာန်းထားသည့်အတိုင်းသင့်တွင်တရားရေးနည်းလမ်းဖြင့်(ဥပဒေဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးများရှိပါသည်။ ကျောင်းမှသင့်အား ပေးထားသည့် မိဘများ၏အခွင့်အရေးစာရွက်စာတမ်းတွင် င်းအခွင့်အရေးများကို အသေးစိတ် ဖော်ပြထားပါသည်။

ယခုဖော်ပြချက်များသည် အထူးပညာရေး အစီအစဉ်၏ အလွန်အခြေခံကျသည့် ခြုံငုံကြည့်ခြင်းဖြစ်ပြီး သင့်အခွင့်အရေးအလုံးစုံကို ဖော်ပြထားခြင်းမဟုတ်ပါ။ အိုင်အီးပီလုပ်ငန်းအစဉ်အဆက်နှင့် ပတ်သက်၍ ပိုမိုအသေးစိတ်သတင်းအချက်အလက်များအတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏ [ဝက်ဆိုက်](#)

www.utahparentcenter.org. တွင် ကြည့်ရှုပါ။ ထိုဝက်ဆိုက်တွင် အိုင်အီးပီလုပ်ငန်းစဉ်တွင် မိဘများ၏ ပါတနာအခန်းကဏ္ဍ " ဗီဒီယိုသင်တန်း ကို ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည် သို့မဟုတ် "မိဘများလက်စွဲစာအုပ်မှ မိဘများအိုင်အီးပီလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ၏ ပါတနာအခန်းကဏ္ဍ " ကို ဒေါင်းလို့ဒ် လုပ်နိုင်ပါသည်။

သင်သည် အကူအညီ လိုခဲ့လျှင်...

မရှင်းလင်းချက်များ မေးခွန်းများရှိလျှင်သို့မဟုတ် မိမိအခွင့်အရေးနှင့် တာဝန်များအကြောင်း အသေးစိတ်သိလိုပါက သင့်ကလေး၏ကျောင်း၏အထူးပညာရေးဌာနသို့ ဦးစွာမေးမြန်း။ ကျောင်းအတွင်း သင် မဖြေရှင်းနိုင်သော အခက်အခဲများရှိခဲ့ပါလျှင် သင့်ကျောင်း၏ခရိုင်အထူးပညာရေးဌာနသို့ ဆက်သွယ်ပါ။ (ဒီမ ၅၀၄ နှင့် ပတ်သက်၍ သိလိုမေးမြန်းအကူအညီလိုလျှင် သင်၏ကျောင်းသို့မဟုတ် မြို့နယ်သို့ ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။)

ယူတာပြည်ယ် မိဘများ စင်တာ

နှစ် ပေါင်း ၃၁နှစ်တိုင်တိုင် ယူတာပြည်ယ် မိဘများ စင်တာမှ ဝန်ထမ်းများသည် မသန်မစွမ်းသောကလေးများ၏ဘဝကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲပေးခဲ့ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် အခြားမိဘများကို ကူညီပံ့ပိုးနေသော မိဘများဖြစ်ကြပါသည်။ မသန်စွမ်းသော သားသမီးရှိခြင်း၏ခံစားရမှုများကို ကျွန်ုပ်တို့ နားလည်ပါသည်။ သင်တို့တွေ့ကြုံခံစားနေရသလို ကျွန်ုပ်တို့လည်း တွေ့ကြုံခံစားခဲ့ရဘူးပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဝမ်းနည်းမျက်ရည်ကော ဝမ်းသာမျက်ရည်ကောကျခဲ့ဘူးကျပါသည်။-သင်တို့အား တောက်လျှောက် အားပေးကူညီရန် ကျွန်ုပ်တို့အသင့်ရှိနေကြပါသည်။- ယူတာပြည်နယ်တစ်ဝန်း အခမဲ့ လက်တွေ့သင်တန်း များ။ တစ်ဦးချင်းကူညီမှုများနှင့်အင်္ဂလိပ် စပိန် နှစ်ဘာသာလုံးဖြင့်သတင်းအချက်အလက်သေးစိတ်များဖြင့် အထူးကူညီမှုလိုအပ်သော ကလေးနှင့် မိဘများအားလိုအပ်သောထောက်ပံ့မှုများရရှိစေပါသည်။

